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Saksframlegg og innstillinger til Engerdal fjellstyres møte 08.02.22. 

 

Sak 04.22 Ark 137  
Godkjenning av innkalling og sakliste for møtet.  

 

Sak 05.22 Ark 137  
Godkjenning av møtereferat fra møtet den 12. januar 2022. 

 

Sak 06.22 Ark   
Småviltjakta på statsallmenningen i Engerdal 2022/23. 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- Forslag til opplegg for småviltjakta 2022. 
- Sak 03.21 

 

Bakgrunn. 

Fjellstyret i Engerdal har tradisjon for årlig å vedta opplegg for småviltjakta. De senere år har 
flere fjellstyrer utarbeidet driftsplaner for småvilt som definerer målsettinger og gir rammer 
for jaktuttak, korttyper, jaktregler, prissetting, fordeling mellom innen- og utenbygds m.m. 
Engerdal fjellstyre har i sine vedtak hensyntatt de årlige takseringene som blir gjort. I tillegg 
er de lokale forhold vektlagt. Sammen utgjør dette et kunnskapsgrunnlag som anses 
tilstrekkelig for å bestemme avskytingen av de ulike artene.  

I år legges saken fram for fjellstyret i lys av fjellstyrets vurderinger i sak 03.21. Gjennom den 
saken gjorde Fjellstyret en evaluering og en grundig vurderinger av sitt opplegg med 
småviltjakt. I forkant av saken gjennomførte fjellstyret en høring, og interessenter kom med 
innspill. Denne grundige gjennomgangen var verdifull, og administrasjonen ser ingen grunn 
for å gå inn i bakgrunnen for alle detaljer når saken legges fram for Fjellstyret nå.  

I og med det på forhånd ikke kan spås hvilken produksjon eller tetthet av fugl vi kommer til å 
få i år, legges derfor fjorårets ordning til grunn i administrasjonens forslag. Dette vurderes 
som robust og bærekraftig. 

 

Takseringsresultat, opplegg og fangstrapport for 2021. 

Takseringsresultatet i 2021 for merparten av statsallmenningen viste at rypa har en 
kyllingproduksjon på 3,9 (2,5 i 2020, 1,7 i 2019, 5,6 i 2018, 5,5 i 2017, 3,9 i 2016 og 1,5 i 
2015) kyllinger pr par (med et konfidensintervall mellom 2,9 og 4,8). Tettheten med fugl var 
8,2 (6,7 i 2020, 4 i 2019, 14,8 i 2018, 11,3 i 2017, 4,7 i 2016 og 2,7 i 2015) pr km2 (med et 
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konfidensintervall mellom 5,6 og 11,9). På 125 km linje ble det gjort 60 (58 i 2020, 48 i 2019, 
101 i 2018, 75 i 2017 og 45 i 2016) observasjoner av fugl og til sammen er det observert 290 
(217 i 2020, 153 i 2019, 705 i 2018, 503 i 2017 og 252 i 2016) fugl på disse linjene. 
Oppsummert for rype kan en derfor si at sammenlignet med foregående år, økte 
kyllingproduksjonen noe, tettheten av fugl var litt lavere, men det ble gjort flere 
fugleobservasjoner langs linjene i 2021. Den sørlige delen av statsallmenningen som har 
fjellområder felles med den privateide delen i kommunen, var tallene høyere. Det skyldes nok 
at disse områdene jevnt over har en høyere produksjon, og historisk er det også slik at disse 
områdene har hatt en høyere tetthet og større produksjon enn områdene lenger nord i 
kommunen.  

 

 

Figur 1: Viser tetthet og produksjon av rype på statsallmenningen i Engerdal med 
tilgrensende områder i perioden 2007-2021, jmf område «Vilt 2» og «Vilt3» i 
takseringsrapport. 

 

For skogsfugl lå kyllingproduksjonen på 2,2 (3,6 i 2020, 0,4 i 2019, 5 i 2018, 2,4 i 2017, 1,9 i 
2016 og 1,1 i 2015) pr. høne, mens den totale tettheten av fugl var 5,6 pr km2  (CL 3,4 – 6,72) 
(4 i 2020, 4,7 i 2019, 6,3 i 2018, 5,3 i 2017, 4,4 i 2016 og 1,6 i 2015). På 107 km taksert linje 
ble det gjort 59 (38 i 2020, 58 i 2019, 66 i 2018, 55 i 2017, 48 i 2016) observasjoner med til 
sammen 128 fugl (111 i 2020, 88 i 2019, 242 i 2018, 174 i 2017 og 150 i 2016)  Oppsummert 
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for skogsfugl kan en derfor si at sammenlignet med 2020 var kyllingproduksjonen lavere, 
mens tettheten av fugl var høyere. Det ble observert flere fugl totalt langs linjene i 2021, men 
det er også taksert flere km enn i 2020.  

 

 

Figur 2: Viser tetthet og produksjon av skogsfugl på statsallmenningen i Engerdal i perioden 
2007 – 2021.  

I 2021 vedtok fjellstyret å selge 175 ukeskort for perioden 10. – 23. september. Av disse 175 
korta var 75 forbeholdt innenbygdsboende jegere, 20 forbeholdt hytteeiere på 
statsallmenningen, 20 kort ble solgt gjennom overnattingsbedrifter og 60 kort ble tildelt etter 
søknad gjennom inatur.no.  

Etter takseringsperioden i august vedtok fjellstyret å selge ytterligere 70 sesongkort (hvorav 
40 forbeholdt innenbygds. Evt. betaling for ukeskort i september ble fratrekt prisen for 
sesongkortet), 20 ukeskort (hvorav 10 forbeholdt innenbygdsboende) og 50 dagskort (hvorav 
10 forbeholdt innenbygdsboende).  

Det er for dette jaktopplegget rapportert at det er jaktet 1185 dager. Det er skutt 419 ryper 
(hvorav 58 fjellryper), 53 orrhaner og 26 tiur. Samlet ble det da skutt 0,42 fugl pr jaktdag. Til 
sammenligning ble det i 2020 skutt 0,55 pr jaktdag, i 2019 0,53 og i 2018 0,68. I og med det 
ble solgt kort for en lengre jaktsesong i 2021 enn i 2020, ble totalt antall skutt fugl høyere i 
fjor enn i 2020 (hhv 498 og 285). 

 

Administrative vurderinger.  

Opplegget for rype- og skogsfugljakt på statsallmenningen 2022.  
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For 2022 foreslås det fra administrasjonens side en videreføring av samme opplegget som var 
i 2021. Dette innebærer at det foreslås å forhåndsselge 175 kort nå i april. Skulle takseringen 
vise fortsatt gode bestander så kan det vurderes å legge ut flere kort. Dette gjøres gjennom 
fjellstyrevedtak etter at takseringsresultatet er kjent.  

Det kan gjøres forskjellige vurderinger om dette er fornuftig eller ikke, så lenge vi ikke 
kjenner bestand eller produksjon nå i år. Administrasjonens oppfatning er at et såpass lite 
kortantall som foreslås kan forsvares sjøl i et dårlig år. Ved salg av kortene tas det forbehold 
om at avlysning kan skje. Og det vurderes også som en grei ordning at jegerne gis mulighet til 
å frivillig avstå fra tilbudet (refusjon) dersom de ønsker det ut fra bestandshensyn.  

I sak 03.15 vedr jaktkort til overnattingsbedrifter fattet Fjellstyret vedtak om at ordningen 
kunne videreføres under forutsetning av at fugletilgangen ikke blir dårligere. På bakgrunn av 
dette har ikke fjellstyret fordelt kort til overnattingsbedrifter i noen år, men valgte i fjor å 
forbeholde inntil 20 kort til overnattingsbedrifter. Tildelingen ble administrert av Destinasjon 
Femund Engerdal. Tidligere år har administrasjonen fremført at i gitte tilfeller kan slike kort 
være i strid med prinsippet om allmennhetens tilgang. Det skal derfor ved tildeling tas hensyn 
til dette aspektet, slik at ikke enkeltpersoner har «klippekort» ved tildelingen. DFE utarbeidet 
et sett retningslinjer som fjellstyret godkjente. Tilbakemeldingen fra DFE er at 
overnattingsbedriftene ønsker ordningen videreført.  

I tillegg innførte Fjellstyret et antall kort for hytteeiere på statsallmenningen. Disse tildeles 
etter søknad med påfølgende loddtrekning. Her er det tenkt en rullering ved at de som er 
tildelt kort i 2021, prioriteres etter øvrige søkere i 2022. På samme vis som ordningen med 
kort til overnattingsbedrifter kan denne ordningen redusere allmennhetens mulighet for å 
oppnå jakt. I og med det er et begrenset antall kort, er vurderingen at den allikevel ikke 
hindrer allmennhetens mulighet til å oppnå jakt og vurderingen er derfor at med et lavt 
kortantall ikke er i strid med de prinsipper for tildeling som er gjort gjennom lov og forskrift. 
Tilbakemeldinger tyder på at hytteeierne er tilfredse med ordningen.  

Det som administrasjonen foreslår for 2022 er ett opplegg som er likt det fjellstyret hadde i 
2021, med unntak av at prisene er økes tilsvarende KPI regnet fra forrige reguleringstidspunkt 
(2020). Dette medfører at Fjellstyrets prisene ligger litt under prisrammene som er vedtatt i 
Forskrift om jakt, felling, fangst og fiske i statsallmenning.  

   
Det legges opp til at det selges treningskort for hund som tidligere, men med samme 
prisjustering som for øvrige kort. En ting som en må legge merke til er at for trening av 
fuglehunder kan en trene sammenhengende fra 21/8 – 31/3. Det er altså ikke opphold under 
septemberjakta på fugl eller første uka i elgjakta. Dette har vært slik en del år, men er ikke 
like godt kjent hos alle. Grunnen til at det er åpent for hundetrening parallelt med 
jaktutøvelse, er at det tross alt er et begrenset antall kort som selges for september. Det gir 
derfor de som ikke får kort en mulighet til i det minste å trene hunden. Videre har åpningen 
for hundetrening i første elgjaktuka vært begrunnet med at de fleste fuglehunder trener på 
snaufjellet. Det medfører at de i liten grad kommer i konflikt med elgjaktutøvelsen. Men det 
er verdt å notere seg at en med denne ordningen også kan trene i skogsterreng parallelt med 
første elgjaktuka. Dersom fjellstyret velger å slippe til flere fuglejegere i september, bør det 
gjøres en vurdering om hvorvidt muligheten for trening bør innskrenkes i samme periode.  
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Administrasjonen foreslår videre at alle kort i utgangspunktet selges digitalt, både for innen- 
og utenbygds. Et nettsalg vil være den mest effektive håndteringen av kortsalget. Systemet 
gjør også jaktrapporteringen enklere. Gjennom forhandlerløsning har fjellstyrekontoret og 
turistbedrifter som ønsker å selge kort, mulighet til å selge kort over disk til de som ikke 
ønsker å gjøre et kjøp på nettet. I 2021 var det manuell handtering for de korta som ble solgt 
gjennom overnattingsbedrifter og korta som ble solgt til hytteeiere. Men i begge tilfellene ble 
betalingen handtert gjennom inaturs løsning.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak/uttalelse:  

1. Engerdal fjellstyre vedtar «Opplegg for småviltjakt på statsallmenningen i Engerdal 
2022» som foreslått.  

2. Eventuell ytterligere jakt og jaktperioder samt fangstbegrensinger for disse artene 
vedtas etter taksering i august.  

3. Kortene som gjelder for jaktåret 2022/23 selges digitalt enten direkte via nettløsning 
eller via forhandlerløsning.  

4.  Betalt jaktkort som ikke benyttes refunderes ikke med mindre helt spesielle forhold 
foreligger.  

5. Jaktrapportering er obligatorisk, og skal skje umiddelbart og senest 4 dager etter endt 
jakt. Jaktrapportering gjøres digitalt. 

6. Daglig leder gis fullmakt til å avgjøre fortløpende og praktiske spørsmål som oppstår 
knyttet til vedtatte «Bestemmelser for småviltjakt på statsallmenningen 2022».  
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Sak 07.22 Ark 612 Saksbeh.: BJ/OO 
Bestandsplan for elg for statsallmenningen i Engerdal 2022 - 2025 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Forslag til bestandsplan for elg perioden 2022 - 2025, Viltstellområdet 3.  
- Innkomne synspunkter 
- Om vekter og ku/okseforhold. Notat fra NØR elgregion.  

 
Bakgrunn. 
 
Fjellstyrets administrasjon har utarbeidet ny bestandsplan elg, perioden 2022 – 2025, for 
statsallmenningen i Engerdal (viltstellområde III). Bestandsplanen ligger i sin helhet vedlagt.   

Dagens elgstamme på statsallmenningen bedømmes å være høy nok ut fra de naturgitte 
forutsetningene. Tilgjengelig elgbeite har blitt betydelig dårligere de siste 10 årene grunnet 
mindre skogsavvirkning og derav dårligere beite. Og landbruket forer ikke opp så mye elg 
lenger da mye landbruksjord nå ligger brakk og bøndene er flinkere til å gjerde inn 
rundballene så de ikke blir tilgjengelig elgmat. Mulig elgstammen derfor må reduseres noe 
etter hvert i forhold til beitegrunnlaget. Målsettingen er å stabilisere bestanden på dagens nivå, 
men følge næringstilgangen nøye og redusere elgstammen om det ser ut til å bli for dårlig 
elgbeite gjennom året.  

I overgangen til ny bestandsplanperiode har fjellstyret vært aktive på å få inn synspunkter på 
hvordan elgstammen skal se ut i åra som kommer. Planen var å ha et åpent møte, men 
pågående pandemi og følgende regler for å begrense smittespredning gjorde at det heller ble 
valgt å kontakte tidligere jegere og allmennheten gjennom brev og kunngjøring på vår 
hjemmeside. Ikke helt optimalt, da toveis kommunikasjon hadde vært praktisk i flere 
spørsmålsstillinger. Men det er allikevel innkommet mange gode og verdifulle innspill. Disse 
ligger vedlagt saken. På grunn av tidsbrist er det ikke gjort noen sammenstilling av 
innspillene.  

Det er bl.a. pekt på ønske om å øke vektene noe på særlig kalv og ungdyr. Samtidig er det et 
ønske å selektere bort små dyr også blant kuer og okser. Det er også ytret ønske fra flere om 
flere store okser i bestanden. Dette er i sin tur viktig for tidlig brunst og påfølgende 
fødselstidspunkt og vektutvikling hos kalv. Ved å høyne gjennomsnittsvektene for kalv vil vi 
også på sikt øke gjennomsnittsvektene for ungdyr.  

Det er i bestandsplanen foreslåtte rammetall for kvoter samt avskytningsmodeller som 
forhåpentligvis vil sørge for en kontrollert forvaltning av elgstammen i løpet av kommende 4-
års periode. Den nordre del av allmenningen er med i Nord-Østerdal-Røros elgregion 
(NØRER). Elg fra Røros/Brekken/Aursunden har som kjent vinterbeite øst for Femund. 
Beiteslitasjen er her meget stor og det jobbes aktivt mot elgregionen for å finne løsninger på 
dette problemet. Både bestandsplan og avskytingsplan er i viktige avsnitter to-delt for slik å 
kunne innpasse NØR-elgregion`s målsettinger m.v. for de aktuelle deler av allmenningen. 
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Bestandsplanen gir følgende hovedmålsettinger: 

Elgbestanden holdes på dagens nivå gjennom planperioden, men følge beitegrunnlaget 
nøye og eventuelt redusere elgstammen noe om beitet blir for dårlig.  

 

Administrativ vurdering: 

I det store og hele fungerer elgforvaltningen på statsallmenningen bra. En viss bekymring er 
det i forhold til lave vekter, og da særlig kalvevekter. Det er i foregående planperiode gjort 
grep for å ta ut små kalver og forsøke å øke andelen okser generelt med ønske om å ha en viss 
andel store okser i bestanden. Bakgrunnen for dette er forskning som viser at store og 
antallsmessig nok okser i bestanden påvirker brunst og bedekning på så vis at kalver fødes 
tidligere og har en større høstvekt, og derigjennom er bedre rustet til å klare første vinter. 
Dette vil i sin tur medføre at de blir større som ungdyr og etter hvert produserer flere kalver 
(for kuer). 

Et grep har vært at en i bestandsplanen har hatt avskytingsmodeller som sikrer en ku pr okse-
andel rundt 1,5. Dette vurderes som et bra forvaltningsgrep i den situasjonen vi bedømmer å 
være i ift elgbestanden. Det er et bra grep for å sikre ønsket okseandel i bestanden. 
Tilbakemeldinger på ordningen fra en del jegere er imidlertid avmålt og delt.  

For 4 år siden ble det også innført okseavskyting som skal sikre en viss andel større okser i 
bestanden. Dette gjennom at avskytingen av okser er delt inn i to kategorier; stor og liten 
okse. Det er litt tidlig å bastant fastslå effekten av denne modellen, men inntrykket er at det er 
noe flere større okser i bestanden. Tilbakemeldingen fra jegerne tyder på at merparten støtter 
denne ordningen.  

Det er ved inngangen til ny planperiode viktig å vurdere bestandsstørrelsen korrekt. Dette er 
heller ikke bare enkelt, siden endring av «sett-elg» føring gir lite sammenligningsgrunnlag. 
Statistikken viser at det er flere observasjoner, men tilbakemeldinger fra allmennheten og 
Fjelloppsynets vurdering er at bestanden jevnt over ikke er økende, men heller noe redusert. 
Men bildet varierer på de ulike deler av statsallmenningen. Dette må en derfor følge nøye med 
på i planperioden. I foregående planperiode har kvoter og avskyting egentlig vært jevn 
mellom år.  

I den planperioden vi legger bak oss kan vi se at ift målsettingen tas det ut en høyere andel 
voksen ku og en mindre andel kalv/ungdyr enn ønskelig. Dette skyldes i stor grad 
feilskytinger og vektgrenser. Verdt å merke seg er at andelen kalv i kategorien kalv/ungdyr 
egentlig er tilfredsstillende. Problemet er at det er forholdsvis mange små kalver, særlig de to 
siste åra. 

Det er i forslag til ny bestandsplan lagt inn følgende endringer fra forrige planperiode: 

Vektgrense for eldre ku og okse endres til 140 kg sør for Drevsjø. Dette med 
begrunnelse i at gjennomsnittsvektene er høyere sør for Drevsjø.  
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Regelen om at ungdyr under 90 kg er gratis og ikke tellende for kvota for jaktlaget, tas 
bort. Dette fordi vi er usikre på om bestemmelsen egentlig har noen funksjon da de 
fleste jegere ikke selekterer ungdyr på vekt.  

Utover dette videreføres det meste av målsettinger og forvaltningsmessige grep i forslaget til 
ny bestandsplanen. 

Bestandsplanen har åpning for å gjøre forvaltningsmessige grep i planperioden dersom 
fjellstyret finner det nødvendig. Det er viktig, fordi vil se utviklingen bedre et par år fram i 
tid.   

  

 

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Engerdal fjellstyre godkjenner den framlagte bestandsplan elg for statsallmenningen i 
Engerdal (viltstellområde III) for perioden 2022 – 2025.  

2. Bestandsplanen legges fram for Engerdal kommune til godkjenning. 
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Sak 08.22 Ark 612 Saksbeh.: BJ/OO 
Inndeling av jaktfelt m.m. for perioden 2022 - 2025 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Innkomne synspunkter, se sak 07.22 

 

Bakgrunn:  

De 4-årige kontraktene fjellstyret har hatt med elgjaktlagene i perioden 2018-2021 har nå 
utløpt og det nærmer seg tiden for ny utlysning, trekning og etter hvert inngåelse av 
kontrakter for perioden 2022-2025. Samtidig som det er trekning for ny periode må fjellstyret 
vedta ny bestandsplan elg for statsallmenningen i Engerdal, 2022 – 2025(sak 07.22).  
 
Ordningen for salg av storviltjakt på statsallmenninger i landet foregår via nettportalen 
INATUR. Elgjakta til Engerdal fjellstyre vil bli annonsert og lagt ut på internett på INATUR 
innen 1 april med søknadsfrist 1. mai. Trekkingen vil skje så fort som det er praktisk mulig 
etter denne dato samlet for alle statsallmenningene. Nytt for kommende periode er at 
Fjellstyret samordner sin søkeprosess og tildeling med Engerdal kommuneskog.  
 
For å kunne legge ut elgjakta på INATUR og gjøre den tilgjengelig for interesserte jaktlag må 
fjellstyret nå ta stilling til hvor mange jaktfelt de ønsker å dele statsallmenningen opp i for 
kommende 4-års periode og hvilke felt som skal åpnes for både innenbygds og utenbygds 
søkere. Når det gjelder kvoter, pris og øvrige lokale bestemmelser kan en ved utlysning ta 
forbehold om endringer til bestandsplanarbeidet er godkjent. Prioriteringen i denne omgang er 
derfor på inndeling i antall jaktfelt og utleie av jaktareal til tilgrensende områder, hhv Os 
fjellstyre og Galten jaktlag.  
 
I mange år har Os fjellstyre hatt en leieavtale med Engerdal fjellstyre om å få leie ca. 25 km² 
tellende elgareal fra Kvennvikhøgda – Kvenvika og nordover mot Os kommune og Røros 
kommunegrense nord for Femundshytten. Os fjellstyre har gitt muntlige signaler om at de vil 
videreføre denne ordningen også for kommende 4-års periode. Oppgjør skjer med 
utgangspunkt i bruttosum lagene betaler, fratrukket adm. avgift til NFS og i forhold til den 
terrengandel som ”Engerdalsarealene” utgjør av de aktuelle jaktfeltene.  
 
Siden 1985 har Galten jaktlag leid en bit (ca. 4,5 km²) av allmenningen nord-vest for 
Galtsjøen. Nå har fjellstyret fått ny søknad fra Galten jaktlag om å få leie samme areal i 
minimum 4 år til. Laget leier ca. 10 km² pluss noe skrapterreng, totalt ca. 12-13 km² av Sølen 
Grunneierlag inntil det aktuelle allmenningsarealet. Fordi grensa mot statsallmenningen her 
skjærer gjennom det beste elgterrenget de har, ønsker de å fornye leien av nevnte 
allmenningsareal. Laget har tidligere vist til at det er viktig i jaktsammenheng at området på 
begge sider av kommunegrensa sees i sammenheng. 
 

Administrasjonens vurdering: 

Fjellstyret har bedt om innspill fra jegere og jaktlag i forhold til ordningen (inndeling i 
jaktfelt, grensejusteringer som kan være hensiktsmessige, forslag til endringer i generelle og 
lokale bestemmelser osv) med elgjakta på statsallmenningen.  Administrasjonen har hatt disse 
synpunktene med seg i arbeidet med forslag til ordning for kommende 4-årsperiode.  
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De innspillene som foreligger, peker dels på flere muligheter for å justere grenser. I tillegg er 
det synspunkter i forhold til å dele jaktfelt i tid eller rom. Det foreligger konkrete forslag til å 
dele opp i flere jaktfelt.  
 
Allmenningen har vært delt opp i 31 jaktfelt. Dette har balansert tilbud og etterspørsel rimelig 
bra. Ved trekninga i 2018 var det 2 lag som ikke fikk tilbud om jakt og det har kommet 
innspill om å dele opp store terreng, men flertallet av innspillene er negative til å dele opp 
terreng. I forslaget til bestandsplan er det lagt opp til en stabilisering av avskytingen med en 
bestandsstørrelse som er omtrentlig på dagens nivå. Dette innebærer at administrasjonen ikke 
anbefaler å redusere antall jaktfelt. Det er heller ikke tilrådelig å dele opp jaktfeltene slik de 
har vært i denne perioden, da feltene fort blir veldig små. Ulempen med flere jaktfelt er at en 
risikerer å få små, uhensiktsmessige felt. Her er det noe ulike meninger i jegerstanden. De 
som jakter med løshund ser helst at det ikke deles ytterligere opp, mens det kan synes som de 
som jakter med bandhund ikke ser samme problemet. Uansett må en tenke noe langsiktig, og 
erfaringsmessig risikerer en at om en øker antallet jaktfelt nå, kan behovet være annerledes 
om noen år. Det er dessuten vanskelig å forutse hvor mange lag som søker. Administrasjonen 
vurdere muligheten for å dele jaktfelt i tid er en bedre løsning, dersom dette gjøres ryddig og 
tydelig. Men vi registrerer at det er en del innvendinger til dette og tolker det dithen at det 
ikke er ønskelig. Som et par innspill har pekt på, er det å bli uten jakt en risiko som jaktlagene 
må leve med. Utgangspunktet for kommende periode bør derfor være å opprettholde de 31 
feltene fra forrige periode.  
 
Vi vet også at det er knyttet ulike meninger til grensejusteringer. Det er lett at dersom en 
justerer til det bedre på ett sted, blir det dårligere et annet. Det hører med til saken at dagens 
grenser, med noen få unntak, har vært gjeldende i ganske mange år etter hvert. Og inntrykket 
er at de stort sett aksepteres. Vi anbefaler derfor ikke å gjøre omfattende grensejusteringer i 
denne omgang.  
 
Forskrift om jakt, felling, fangst og fiske i statsallmenning av 2004, § 3, setter krav til en 
rimelig fordeling mellom innenbygdsboende og utenbygdsboende jegere/jaktlag ved elgjakt. 
Hva som er å anse som en rimelig fordeling er diskusjonstema i mange statsallmenninger. Det 
kongelige miljøverndepartement ved avdelingsdirektør Inge Lorange Backer ga i brev datert 
16. januar 1986 en klar anbefaling om fordeling 90-10 til innenbygdsboende jaktlag i 
Engerdal, da dette var å anse som en rimelig fordeling. Ved inndeling i 31 jaktfelt vil dette 
innebære at tre jaktfelt bør åpnes også for utenbygsboende søkere. Det foreslås at dette skal 
gjelde felt nr. 3 Løvåsen sør, felt nr. 17 Seteråsen og felt nr. 24 Lensmannsberget. De nevnte 
feltene representerer et godt tverrsnitt, både geografisk og terrengmessig, av de elgfelt 
fjellstyret har. Innspill foreligger om at det er de dårligste jaktfelta som skal tilbys 
utenbygdsboende jegere. Administrasjonen er av den oppfatningen at det er på kant med 
prinsippet om at forutsetninger og vilkår skal være rimelig like for alle som søker jakt i 
statsallmenning.  
 
Når det gjelder utleie av elgareal til Os fjellstyre og Galten jaktlag sier fjellovens § 27, første 
ledd følgende: ”Fjellstyret kan gjere vedtak om at statsallmenning eller del av 
statsallmenning skal vere med i eit større jaktområde, når dette er føremålstenleg av omsyn til 
den jaktmessige utnyttinga av allmenningen.” Fjellstyret står dermed temmelig fritt til å leie 
ut elgareal til tilgrensende områder dersom det er hensiktmessig for jaktutnyttinga. Det 
foreslås at ordningen med Os fjellstyre videreføres og at fjellstyrene sammen blir enige om 
vilkårene for en avtale for kommende 4-års periode. Disse arealer ligger slik til at en 
samordning med naboterrenger i Os er en fornuftig løsning.  
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Galten Jaktlag er veldig tydelige på at det beste for utnyttelsen av elgjakta i lia vest for 
Galtsjøen er at fjellstyret fortsatt leier ut terrenget. Dersom fjellstyret velger å ikke videreføre 
denne avtalen vil nok dette laget søke jakt på statsallmenningen og bli med i konkurransen om 
fjellstyrets jaktfelt. Økonomisk er avtalen 2018 – 2021 helt grei for fjellstyret. Galten jaktlag 
har betalt kr 11 000,-/år for leie av ca 4,5 km2 elgjaktterreng (summen indeksreguleres årlig 
fra 2018). Dette tilsvarer en liten elg, noe som er nært et normalt utbytte med tanke elgarealets 
størrelse. Siden det ikke har dukket opp argumenter som tilsier at fjellstyret bør endre 
oppfatning ut fra tidligere vedtak foreslås det at Galten jaktlag fortsatt får leie det omsøkte 
areal t.o.m jaktsesongen 2025 mot en årlig leie på kr 12 000 i 2022. Leiesummen 
indeksreguleres årlig på lik linje med kilospris og grunnavgift.   
 
Alle søknader om Elg/hjortejakt i statsallmenninger trekkes samtidig. Trekningsdato er satt til 
ca 15 mai. Fjellstyrene må godkjenne trekningsresultat med kort tidsfrist. Denne godkjenning 
er å anse som et enkeltvedtak. Det er mulighet for og hensiktsmessig at Fjellstyret delegerer 
dette til daglig leder. Tidligere har fjellstyret delegert dette til daglig leder etter vedtak i egen 
særskilt sak. I foregående og for kommende periode inviteres fjellstyret til å fatte vedtak om 
delegering i denne saken.  
 
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
 
1. Engerdal fjellstyre vedtar med dette at det for planperioden 2022-2025 lyses ut 31 jaktfelt 

på statsallmenningen i Engerdal, med jaktgrenser som foreslått av administrasjonen. 
Administrasjonen gis fullmakt til å foreta mindre grensejusteringer om det oppstår behov 
av dette. 

 
2. Av disse er 28 jaktfelt forbeholdt innenbygdsboende jaktlag ifall det er søkere nok, mens 

følgende 3 felt er åpne for både utenbygdsboende- og innenbygdsboende jaktlag: felt nr. 3 
Løvåsen sør, felt nr. 17 Seteråsen og felt nr. 24 Lensmannsberget. 

 
 
3. Under forutsetning om at partene kommer til enighet, inngår Engerdal- og Os fjellstyrer 

ny avtale om at Os fjellstyre leier ca 25 km² elgareal av Engerdal fjellstyre fra 
Kvennvikhøgda i sør- til kommunegrensa til Røros i nord for perioden 2022-2025. 

 
4. Galten jaktlags søknad om å fornye leieavtalen angående 4,5 km² allmenningsterreng 

mellom Galtsjøen og Sølendalsvegen innvilges for perioden 2022 – 2025. Leiesum første 
år er kr 12 000,- som seinere reguleres årlig ihht prosentvis som for generelle prisen for kg 
elg.   

 
5. Daglig leder gis fullmakt til å godkjenne tildeling av elgjakt etter at trekning er foretatt.    
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Sak 09.22 Ark 612 Saksbeh.: BJ/OO 
Fastsettelse av kvoter, priser og lokale bestemmelser.  

 

Saksdokumenter vedlagt: 
-  Lokale bestemmelser angående elgjakta på statsallmenningen i Engerdal 2022.  
- Innkomne synpunkter fra jaktlag og jegere, se sak 07.22. 

 
Bakgrunn:  

Statsallmenningen i Engerdal er delt opp i 31 jaktfelt på 4-års kontraktsperioder, høsten 2021 
var siste året i inneværende periode. Det må vedtas kvoter og lokale bestemmelser for elgjakta 
2022. Prisene for elgjakta i perioden 2022-2025 foreslås satt til kr 83,- pr kg med en 
grunnavgift på kr 3000,- for i år, og den deretter reguleres årlig ihht lønnsutviklingsindeksen 
fra Norges Fjellstyresamband. For 2021 var prisen kr 79,60 pr kg og grunnavgiften var kr 
2900,-.  

 

Resultater fra jakta 2021: 

Det ble samlet gitt 134 fellingstillatelser, fordelt på 72 dyr sør for Drevsjø og 62 nord for 
Drevsjø, i tillegg ble det felt 3 tilleggsdyr og 4 kalver som ikke ble tatt på kvota sør for 
Drevsjø.  Nord for Drevsjø ble det felt 4 tilleggsdyr og 2 kalv som ikke ble tatt på kvota. Fra 
2018 ble det innført ny instruks for føring av sett elg skjemaene som medfører høyere sett elg 
tall pr dagsverk og før det blir en tidsperiode med den nye instruksen er den vanskelig å bruke 
i forvaltningen. Det var innkjøringsproblemer med den nye instruksen de første årene og det 
ble ført forskjellig mellom jaktlaga.  

Under ordinær jakt i 2021 ble det felt henholdsvis 65 dyr sør for Drevsjø og 61 nord for 
Drevsjø – sum 126 dyr. Fellingsprosenten ble hhv 82,3 % sør for Drevsjø mens den ble 89,7 
% nord for Drevsjø. Totalt for hele statsallmenningen er fellingsprosenten 85,7 i 2021 som er 
en nedgang fra 2020 da den var 88,7%. Målsettingen i bestandsplanen er 15 % voksen ku og 
20 % voksen okse i uttaket, her ligger uttaket over ønsket målsetting for elgkuene med 22,2%. 
Noe av grunnen til dette er feilskutte kuer og små kuer under vektgrensa. Det var 17,5 % okse 
i uttaket som følge at det ble brukt avskytingsmodell 1 sør for Drevsjø grunnet høyere ku/okse 
forhold enn ønskelig ut fra sett elg høsten 2020.  

Det har ikke kommet mye trekkelg til Elgå før jul de siste årene og følgelig har det ikke blitt 
jaktet i Elgå i desember.  
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Tildelt kvote og felt elg 

 

Figur 1: Tildelt kvote og felt elg på statsallmenningen for perioden 1977-2021. 

Sett elg pr jeger pr dag 

 

Figur 2:  Data for ”Sett elg” på statsallmenningen i Engerdal for perioden 1981 – 2021.  
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Figur 3:  Gjennomsnittvekter på elg, hhv oksekalv, kukalv, fjorokse, fjorku, eldre okse og 
eldre ku, for statsallmenningen i Engerdal perioden 1997 – 2021.  

Sett ku pr okse 

Figur 4:  Basert på data fra ”Sett elg”, oversikt over utvikling av antall observerte kuer 
pr okse for statsallmenningen fra 1995 – 2021.  
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Målsetting i gjeldende bestandsplan:  

I bestandsplanen for perioden 2022 – 2025 er de konkrete målene følgende for 
statsallmenningen (viltstellområde III): 

 Man ønsker en elgstamme som balanserer med et årlig uttak på 110 – 135 elger pr. år. 

 For områdene sør for Drevsjø er målet å ha en stamme som balanserer med et uttak på 
65 – 80 dyr pr. år. 

 For områdene nord for Drevsjø (NØR elgregion) er målet å ha en stamme som 
balanserer med et uttak på 45 – 60 dyr pr. år. 

 Når det gjelder stammens kjønnssammensetning er målet å ha en ku/okseandel på 1,2 
– 1,5 kyr pr. okse (fig 4) 

 For statsallmenningen er det et mål å redusere presset på vinterbeitene, men samtidig 
beholde en produktiv elgstamme som gir et størst mulig antall kilo kjøtt/år. 

 

Administrasjonens vurdering. 

Som presentert innledningsvis viser data for ”Sett elg” at elgbestanden er balansert i tråd med 
målsetningene vedtatt i forrige bestandsplan. Sist høst var det en liten oppgang sør for Drevsjø 
og en liten nedgang nord for Drevsjø. Nord for Drevsjø så målsetningen ut til å være nådd så 
den økningen i sett elg pr dag var overraskende og kvotene har vært økt på noen jaktfelt. På 
jaktfeltene sør for Femund er elgbestanden stabilisert, og det synes her viktig at en sørger for 
en stabilisering av elgstammen slik at en unngår ”jojo effekt”, dvs at elgstammen går mye opp 
og ned på kort tid. Fra 2018 ble det innført ny instruks for føring av sett elg skjemaene og 
tallene er ikke sammenlignbare med tidligere år før vi får en ny tidsserie.  

For begge områdene foreslås det for 2022 å bruke avskytingsmodell 2 siden ku okse forholdet 
var 1.5 ku pr okse høsten 2021. Det vises til vedlegg for de ulike avskytingsmodellene. 

Har fått flere innspill om å øke vektgrensa på små kuer sør for Drevsjø siden 
gjennomsnittskua er ca 10 kg tyngre der enn øst/vest for Femund og foreslår derfor å øke den 
til 140 kg sør for Drevsjø. 

Gebyr for feilfelling foreslås indeksregulert, siden dette ikke ble gjort i forkant av forrige 
planperiode.  

Når det gjelder kvoter har ikke administrasjonen rukket å vurdere dette godt nok, og en bør i 
alle tilfeller avvente godkjenning av Bestandsplanen. Kvoter på hvert enkelt jaktfelt bør 
imidlertid skisseres ved utlysning. Det skal derfor gjøres en detaljert oppsett for kvotene innen 
den tid. Ut fra Bestandsplanen kan en imidlertid nå skissere rammene omtrentlig slik:  

- Kvote sør for Drevsjø foreslås til 72 dyr + 10 tilleggsdyr (72 i 2022 + 10 tilleggsdyr). 
- Nord for Drevsjø foreslås kvoten til 62 dyr + 8 tilleggsdyr (62 i 2021 + 8 tilleggsdyr). 
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- Samlet gir dette en ordinær kvote på 134 elger + tilleggsdyr. Ordningen med 
tilleggsdyr er foreslått gjennomført som tidligere år som en avlysningsjakt, når 
tilleggskvota er fylt stoppes jakta.  Ordningen er bra for å øke uttaket i de terrengene 
med mye elg. 

 

Bestandsplanen for Nord-Østerdal-Røros elgregion har en målsetting om en årlig kvote på 70 
elg øst og vest for Femund. Forslaget her ligger under dette, men resterende kvote samt elg 
som ikke har blitt felt i ordinær jakt på dette området kan bli jaktet på i vinterbeiteområdene 
ved Elgå 1. – 23. desember om det blir mye snø og elgen kommer trekkende til Femundslia 
før jul. Dersom det skulle vise seg nødvendig.  

 

Jakttid: 

Miljødirektoratet har fastsatt nye jakttider fra 1. april 2017 og jakttidsrammen for elg er nå fra 
25.09 – 23.12. Fjellstyret har dermed muligheten til å tilby elgjakt frem til jul dersom de 
ønsker, men administrasjonen legger likevel opp til ordinær jakttid f.o.m. 25.09 t.o.m. 31.11 
som i fjor. Hvis det kommer trekkelg av betydning til Elgådistriktet før jul legges det opp til 
desemberjakt i dette området. Dette er imidlertid da ei jakt helt i fjellstyrets regi. 

Det er innkommet innspill som berører jakttider. Dels at det er ulik jakttid på 
statsallmenningen ift øvrige områder i kommunen, og dels innspill i forhold til ro i 
brunstperioden. Det siste er interessant i og med fjellstyret legger til grunn i sitt resonnement 
ift avskyting, at det er fordelaktig at elgkuene parres ved første brunst. Optimalt skulle derfor 
heller ikke startet 25. september, da det er i slutten av september og i månedsskiftet brunsten 
er på sitt høyeste. I Norge er det imidlertid lang tradisjon for at jakta starter den 25 september, 
og jakttidsrammene muliggjør heller ikke tidligere start. Alternativet vil derfor være, som 
noen foreslår, å gjeninnføre et opphold i jakta etter den første jaktuka.  

 

Prissetting. 

For den 4-årsperioden som vi har lagt bak oss har fjellstyret hatt et prissystem med fast pris pr 
kg kjøtt. Denne ble satt ved inngangen til perioden, med bestemmelse om at det skulle skje en 
årlig indeksregulering basert på lønnsutviklingen hos fjellstyrene. Dette etter anbefaling fra 
NFS. Opplegget med slike årlige justeringer har fungert bra og foreslås videreført.  

Prisene for elgjakta i perioden 2022-2025 foreslås satt til kr 83,- pr kg med en grunnavgift på 
kr 3000,- for 2022. Deretter indeksreguleres prisene årlig ut planperioden etter 
lønnsutviklingen i fjellstyrene. Prissettingen i grunnavgiften kan være et middel for å sikre at 
jakttrykket holdes oppe og at målsetningene i bestandsplanen oppnås raskere.  
 
Grunnet dårlig tilgjengelighet gis jaktfelt Femundsmarka nord 50 % reduksjon i pris på 
elgjakta som tidligere år.  
 
Innkomne synspunkter gir inntrykk av at fjellstyrets prisnivå er akseptabelt, men at det ikke 
bør øke for mye. Administrasjonens vurdering er at prisnivået er rimelig og på linje med 
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andre fjellstyrer. En indeksregulering som foreslått ansees som rimelig, i og med den 
gjenspeiler økning i priser og lønninger.   
 

Forslag til Lokale bestemmelser ligger vedlagt saken i sin helhet. Her har man forsøkt å få 
med alle aktuelle lokale bestemmelser for jakta, i samsvar med det som er nevnt i 
saksframstilling og dagens bestandssituasjon. Alle jaktlag får tilsendt de lokale 
bestemmelsene. Det er derfor viktig at alle ting av betydning for årets jakt er tatt med. Det er 
ikke lagt opp til noen endring av lokale bestemmelser i forhold til tidligere år, utover det som 
er kommentert over.  

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. Engerdal fjellstyre slutter seg til forslaget om elgkvote, priser, grunnavgift, jakttider 
samt øvrige ”Lokale bestemmelser angående elgjakta på statsallmenningen i Engerdal 
2022” 

2. Daglig leder gis som tidligere fullmakt til å fordele kvotene på hvert enkelt jaktfelt, 
samt avgjøre praktisk spørsmål knyttet til elgjakta fortløpende. 
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Sak 10.22 Ark 351.1 Saksbeh.: LRP/OO 
Godkjenning av avtale vedr. drift av vegen Snerta - Elvbrua  

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Forslag til ny avtale  
- Notat ang. driftsresultat 2015 – 2021 

 

Bakgrunn: 

Bomveien mellom Snerta og Elvbrua eies av Engerdal kommune. I 2000 startet en prosess 
rundt organiseringen og driften av veien. Veien har vært en fylkesvei, men ble senere en 
kommunal vei. Kommunen tok da initiativet overfor Statskog og Engerdal fjellstyre ift. å lage 
et veiselskap, eller få driftstilskudd fra disse to. I et møtereferat fra kommunen i 2001, står det 
at verken Engerdal fjellstyre eller Statskog ønsker å overta veien. På dette møtet ble også 
saken rundt bompenger diskutert. Saken har videre vært oppe i utredningskomiteen og 
kommunestyret våren 2001. I et brev til Engerdal fjellstyre datert 07.09.01 skriver Engerdal 
kommune «et alternativ er å legge ned veien som kommunal vei, kommunen fortsetter å eie 
veien, men setter vedlikeholdet til privat hold. Da blir veien definert som privat vei, og det er 
opp til kommunen selv å bestemme om det skal bommes. Bakgrunnen for at fjellstyret er 
involvert, handler om saken rundt bompenger og dilemmaer rundt kommunal virksomhet.   

Kommunen ønsker en tilbakemelding innen 01.10.01 på om fjellstyret er interessert i å ta på 
seg ansvaret for drift av vegen. Dette var oppe i fjellstyremøte 8. oktober 2001. Her står det at 
«Engerdal fjellstyre ikke har noe primært ønsker om å ta over veien eller stå ansvarlig for 
drift». Det står videre at «hvis ingen andre tar ansvaret, er fjellstyre villig til å gå inn i 
konkrete forhandlinger med kommunen med sikte på å få til en driftsavtale». I november 2001 
legger kommunen fram et avtaleutkast. Avtaleutkastet ble vedtatt på et fjellstyremøte med 
virkning fra 01.07.2005 med en prøveperiode på 3 år. Etter dette har avtalen rullet og gått opp 
gjennom årene med 5 års intervall. En eventuell evaluering i 2005, finnes ikke informasjon 
om hos fjellstyre.  

Driftsavtalen angående veien mellom Snerta og Elvbrua utløpet 15.06.2022. På bakgrunn av 
det legges nå saken frem for fjellstyre med et forslag til ny avtale for perioden 15.6.2022 – 
15.06.2026. I forkant av dette har administrasjonen og en representant for styre, Reidar 
Åsgård, hatt møte med kommunen for å diskutere og avklare saken.  

Under møtet ble økonomien og punkter i en ny avtale diskutert og avklart. I etterkant har 
administrasjonen utarbeidet et forslag til en ny driftsavtale ut fra det som ble avklart på møtet, 
se vedlegg. Avtaleforslaget har også i forkant blitt sendt til Engerdal kommune og er godkjent 
av dem.  

Med bakgrunn i opplysningene ovenfor, skal fjellstyre ta stilling til en ny avtale med Engerdal 
kommune rundt drift og vedlikehold av bomveien mellom Snerta og Elvbrua.  
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Administrasjonens vurdering: 

Engerdal fjellstyre har gjennom mange år hatt ansvaret for driften av veien og tatt et ansvar 
som i utgangspunktet er positiv for både kommunen og allmenningen. Når det nå skal tas 
stilling til en eventuell ny driftsavtale, er det viktig å se saken ut fra dagens situasjon når det 
gjelder bruk, økonomi og veiens tilstand. 

På sommertid er veien forholdsvis mye brukt av fiskere, turister, gjennomreisende og andre 
turfolk. Det er mange fine naturlige stoppesteder som brukes og som bidrar til friluftsaktivitet. 
Fiske er viktig for Engerdal kommune og Engerdal fjellstyre. Området Snerta - Elvbrua er et 
av de områdene hvor fisketuristene kommer år etter år. Det bør derfor være av interesse for 
fjellstyre at veien er kjørbar og har en grei standard for de som skal bruke den.  

På vinterstid er veien mindre brukt, og den har periodevis vært stengt på grunn av svelling og 
vedtak om vinterstengt vei. I forslaget som nå legges frem er det ikke noe punkt som sier at 
veien skal være vinterstengt. Dette er derimot synliggjort i den forslåtte avtalen at 
vegstandarden skal heves. Avtalen åpner også for at Engerdal fjellstyre, som ansvarlig part, 
kan stenge veien hvis det oppstår spesielle forhold som gjør det farlig, vanskelig eller svært 
kostbart å holde veien åpen. Dette betyr at det er mulig å stenge veien når pengesekken er 
tom, eller kanskje også når det trengs å spares opp kapital for å gjøre utbedringer. 
Administrasjonen vil dermed ha muligheten til å følge med på økonomien rundt veien, se på 
vedlikeholdsbehovene og strenge veien hvis økonomien og standarden tilsier det. Dette krever 
fleksible avtaler med de som tar på seg brøytejobben på vinterstid. Her bør det kanskje være 
avtaler pr. mnd. eller pr gang. Perioder med vinterstengt vei, vil utløse mer penger selv om 
inntektene vil gå litt ned i vinterhalvåret. Disse pengene kan brukes til vedlikehold på 
sommerstid, og det er på den måten mulig å tenke litt mer langsiktig ift. vedlikehold og 
utbedring av veien.  

 Driftsutgiftene på vintertid er forholdsvis store. I 2020 var inntektene på veien 56 195,- mens 
vedlikeholdsutgiftene var 69 343,- Av disse utgiftene var 40 000,- brøytekostnader. Dette 
viser at vintervedlikeholdet utgjør hovedgrunn til de årlige underskuddene. I denne 
sammenhengen må fjellstyret sette behov og bruk opp mot kostnad hvis de ikke ønsker å 
betale mye i driftskostnader selv. Administrasjonen mener at det er viktig at det nå blir brukt 
penger på vedlikehold av veien, og at det derfor i perioder på vinteren kan være lurt å holde 
veien stengt. Slik veien er nå, bør det utarbeides en langtidsplan for utbedring av veien slik at 
den generelle standarden på veien heves.  

I forslag til ny avtale, gir Engerdal kommune et årlig tilskudd på 20 000,- til vedlikehold og 
drift av veien. Dette er 5000,- mer enn tidligere år, og det gis uavhengig av underskudd på 
veien eller ikke. Dette vil generelt bidra til mer forutsigbare rammebetingelser og det vil være 
mulig å planlegge vedlikeholdet bedre når man vet at pengene vil komme inn uansett.  

I 2021 gikk veien med et overskudd på kr. 15 045,-. Her fikk vi et tilskudd på kr. 15 000,- fra 
Engerdal kommune som nesten tilsvarer overskuddet dette året. Avtalen som gjelder pr. dags 
dato, er også slik at tilskuddet fra kommunen kommer uavhengig av resultatet. Vinteren 2021 
var veien vinteråpen, men den ble naturlig stengt på grunn av forholdene på og rundt veien 
utpå vinteren, nærmere bestemt 23. februar. Resten av vinteren var veien stengt, og dermed 
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ble det heller ikke brukt like mye penger på brøyting i 2021. Til sammen ble det brukt 
21 500,- på brøyting dette året. Hadde veien vært oppe hele vinteren, ville regnskapet på veien 
sannsynligvis vist et underskudd. I tillegg til dette kan det nevnes at det kun ble gjort små 
vedlikeholdstiltak på veien dette året. Det dreier seg om skraping og salting av veien. Når man 
ser på regnskapstall og gjennomførte tiltak på veien i 2021, er det en realitet at økonomien på 
veien er dårlig. Det er ikke mye penger å gjøre vedlikehold med, uansett. Hvis veien i tillegg 
skal være fullt og helt vinteråpen, vil økonomien i veien bli enda dårligere. Denne 
betraktningen må fjellstyre ta med seg, og vurdere dette opp mot den nye avtalens punkt om at 
veistandarden skal heves. Administrasjonen ser her to mulige løsninger for å holde seg til den 
evt. nye kontrakten. Enten må veien være noe vinterstengt, eller så må fjellstyre være villig til 
å bruke penger på vedlikehold av veien.  

Det finnes også en mulighet der fjellstyre velger å ikke fornye avtalen og heller ikke tar på seg 
noen form for ansvar for veien. I denne sammenhengen er administrasjonen bekymret for 
fremtiden til veien og om den i det hele tatt blir åpen for allmenn ferdsel. I våre øyne bør 
fjellstyre ha en interesse av at veien i hvert fall er åpen i sommerhalvåret, og at veien er 
forsvarlig å ferdes på. 

  

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Engerdal fjellstyre godkjenner for sin del framlagt forslag til avtale mellom Engerdal 
kommune angående driften av veien mellom Snerta – Elvbrua for perioden f.o.m. 15. 
06. 2022- t.o.m 15. 06 2026, etter vilkår definert i vedlagt avtaleforslag. 

2. Daglig leder gis fullmakt til å underskrive avtalen 
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Sak 11.22 Ark 641.4 Saksbeh.: OO 
Søknad om garnfiske i Galthåen  – Anette Nordsveen. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- Søknad om garnfiske fra Nordsveen/Haugene, datert 3/1-22. 
- Fjellstyresak 78.19 med vedlegg. 

 
 
Bakgrunn. 
Anette Nordsveen og Tom Olav Haugene søker om å få fiske med garn i Galthåen. Det søkes 
om å få sette ut inntil 4 garn/døgn mot at de løser fiskekort. 

Søkere er eiere av hytte ved Galthåen. Nordsveen er oppvokst i Engerdal, men er nå utflyttet. 
Innenbygdsboende kan fiske i Galthåen med garn dersom vedkommende har gyldig fiskekort. 
Fiskereglene setter rammer for utøvelse av slikt fiske.   

Nordsveen/Haugene søkte i 2018 om å få fiske med garn i Galthåen. Den gang avslo 
fjellstyret søknaden, og den ble oversendt Miljødirektoratet for avgjørelse. Miljødirektoratet 
opphevet fjellstyrets vedtak, primært på grunn av fjellstyrets begrunnelse i saken som i stor 
grad baserte seg på presedenshensynet. Etter at Miljødirektoratet hadde brukt et drøyt år på å 
komme fram til sin konklusjon i saken, fattet Fjellstyret nytt vedtak i desember 2019 (sak 
78.19): 

Fjellstyrets vedtak: 

1. Engerdal fjellstyre gir Anette Nordsveen og Tom Olav Haugene tillatelse til å fiske 
med inntil 4 garn pr døgn i Galthåen fra dags dato til 31. august 2020.  

2. Det ilegges en avgift på kr 400,- som overføres fjellstyrets kontonr 1890 07 38826 
innen fisket tar til.    

3. Tilsvarende saker kan ikke uten videre regne med å få samme avgjørelse. Dette vil 
bero på ressurssituasjonen til en hver tid, jfr. Miljødirektoratets brev av 
23.09.2019 side 3 siste avsnitt.  

Søknaden dreier seg derfor om tillatelse for utenbygdsboende til å legge garn i vann der 
dagens fiskeregler ikke åpner for slikt fiske. Fiskereglenes §6 (del III Garnfiske for 
utenbygdsboende), åpner for at fjellstyret etter søknad kan gi slik tillatelse:  

6 Fiskereglenes ikrafttreden og unntak fra gjeldende bestemmelser 

Fiskereglene (vedtektene) gjelder f.o.m. 01.01.2020 og inntil videre. Fjellstyret kan 
etter søknad gi unntak fra vedtatte fiskeregler, tillatelse til 
uttynningsfiske/kultiveringsfiske eller tillatelse til bruk av flytegarn, flyteruse, storruse 
o.l. under næringsfiske. 
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Administrasjonens vurdering. 

Miljødirektoratets vurdering i saken i 2019 var att fjellstyret vurdert saken feil. Dersom 
fjellstyret ønsker å avslå søknaden må det begrunnes ut fra andre hensyn enn presedens. Det 
kan finnes flere slike grunner. All den tid utenbygdsboendes garnfiske i Galthåen er begrenset 
til denne ene søknaden, vil det derimot være vanskelig å avslå søknaden. Fjellstyrets 
vurdering er også at et veldig begrenset garnfiske neppe har målbar effekt på fiskebestanden. 
Dersom slikt fisket derimot får et visst omfang, vil det virke inn. Det er derfor hensiktsmessig 
at denne type tillatelser vurderes etter søknad slik at en har en viss oversikt over omfanget.  

Dersom fjellstyret ønsker å innvilge søknaden kan det settes begrensinger i vedtaket. Dette 
kan være begrensinger i forhold til tid, maskestørrelse, antall garn, geografisk avgrensing 
m.m. Nå er det søkt om å fiske med inntil 4 garn pr natt, noe som vurderes som et relativt lite 
antall.  

Galthåen har et artsmangfold som omfatter flere ulike fiskearter. Ulikheten artene imellom 
gjør at f.eks artene abbor, sik og delvis gjedde, tåler høy beskatning, mens bestanden av ørret 
antakelig tåler mindre i og med at den arten er mindre tallrik. Forholdet mellom de ulike 
artene har også sikkert variert over tid.  

Garn som fangstredskap er imidlertid ikke selektiv. Du kan til en viss grad styre hvilke arter 
som fanges ved valg av fangststed. Men i et såpass begrenset areal som det her er snakk om, 
vil artene gå om hverandre mer eller mindre over hele håen. Hva som fanges vil derfor 
avhenge av tid, maskestørrelse, fangstinnsats samt sted.  

Dersom fisket dreier seg om et fåtall garn noen helger og litt i forbindelse med ferieopphold, 
er det lite sannsynlig at det vil medføre desimering av fiskebestanden i vesentlig grad. 
Derimot, dersom det utøves målrettet fiske på store individer av f.eks ørret, som et i 
utgangspunktet er relativt få av, vil fisket ha en innvirkning og merkbar effekt. Dette fordi i de 
fleste fiskebestander har en demografi som tilsier at antallet individer er flest i ungestadiet, 
mens det blir gradvis færre og færre ettersom de vokser seg større og større. Fangstuttaket vil 
derfor har større effekt jo høyere opp i den demografiske pyramiden du kommer. Dette henger 
selvfølgelig sammen med en rekke andre faktorer også, som fangstintensitet, 
bestandsstørrelse, antall reproduserende individer, interaksjoner mellom artene m.m.   

Spørsmålet om det omsøkte fisket har negative konsekvenser for fiskebestanden har flere 
sider. Som nevnt ovenfor vil bestandssammensetningene og forholdet mellom de ulike artene 
variere noe over tid. En gjengs oppfatning er at visse arter som abbor og gjedde kan profittere 
noe dersom det over tid er høy vanntemperatur, mens arter som ørret og særlig røye da trenges 
bort. Videre kan det i vassdrag skje endringer i bunnsubstrat gjennom flom som endrer 
forholdet arter imellom.  

Det en ofte vil forsøke å verne om, er de store individene. Det er maskevidden som styrer 
hvilke størrelser som fanges best i hvert enkelt garn. Dersom en ønsker uttak av mindre fisk, 
må en derfor fiske med mindre maskestørrelser. Å begrense uttak av store individer gjør også 
at en sikrere en andel kjønnsmodne individer. I Galthåen finnes det store individer av de fleste 
artene som finnes der. Nettopp derfor er det også en populær fiskeplass. Vår oppfatning er at 
dette er en meget populær fiskeplass. Dermed er det ikke gitt at det er mange fiskere der hver 
dag. Stangfiske er som regel best første del av sommeren, mens det blir vanskeligere midt på 
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sommeren med høyere vanntemperatur og lav vannstand. Som regel tar det seg opp igjen om 
slutten av sommeren. Fjelloppsynets inntrykk er at Galthåen er hyppig frekventert og populær 
fiskeplass i den delen av sesongen som er best for stangfiske.    

Når en nå skal gjøre en ny vurdering av denne saken er det relevant å se på det totale bildet. 
Når det gjelder fisket med faststående redskap er det nok slik at garnfisket til husbehov har et 
mindre omfang i dag enn det hadde for en del tiår tilbake i tid. Det er heller ikke sannsynlig at 
fiskebestandene er helt like nå. Søker ønsker å fiske matfisk. Om dette er et generelt ønske 
eller om det henspeiler til visse arter er uklart. I og med dette er en populær sportsfiskeplass, 
kan det forvaltningsmessig være ønskelig at f.eks abbor og gjedde beskattes mer enn ørret og 
harr. Men hvilke fiskeslag søker oppfatter som matfisk er uklart. En får utgå fra at søker har et 
tradisjonelt syn på dette, ved at en tar til vare og spiser det en får.    

Nå medførte ikke revidering av fiskereglene som ble gjort for et år siden noen endring i 
bestemmelsene vedrørende garnfiske for innenbygdsboende. I høringsrunden kom det inn en 
del synspunkter om garnfiske. Konklusjonen var at meningene om garnfiske var veldig 
diverse. For fjellstyret vil det være hensynet til fiskebestandene og hensynet til tradisjonell 
utnytting (fra bofaste) som er de viktigste forholdene å ta stilling til.  

Dersom fjellstyret velger å stille seg positive til søknaden, kan det også settes forskjellige krav 
ift maskevidde, tidsrom, områdeavgrensing/sone, rapportering m.m.  

 

Konklusjon: 

Med bakgrunn i Miljødirektoratets brev mener administrasjonen at fjellstyret i realiteten er 
henvist til å fatte et positivt vedtak, med de konsekvenser det har. Det anbefales at tillatelsen 
er tidsbegrenset, slik at en har mulighet til å vurdere evt ulempe for andre brukere av håen og 
fiskebestanden.  

  

Administrasjonens forslag til vedtak: 
1. Engerdal fjellstyre gir Anette Nordsveen og Tom Olav Haugene tillatelse til å fiske 

med inntil 4 garn pr døgn i Galthåen i perioden 15. mai til 31. august 2022.  
2. Det ilegges en avgift på kr 485,- som overføres fjellstyrets kontonr 1890 07 38826 

innen fisket tar til.    
3. Tilsvarende saker kan ikke uten videre regne med å få samme avgjørelse. Dette vil 

bero på ressurssituasjonen til en hver tid, jfr. Miljødirektoratets brev av 23.09.2019 
side 3 siste avsnitt.  
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Sak 12.22 Ark 137 Saksbeh.: LRP/OO 
Femund Ung 

 

Saksdokumenter vedlagt: 
- E-post fra Femund JFF v/ PJ Høye, datert 11.01.2022 
- Prosjektbeskrivelse 

 

Bakgrunn 

Vinteren 2020 ble 3 lokale jakt- og fiskeforeninger sammenslått til en ny forening under 
navnet, Femund Jeger- og Fiskeforening (FJFF). Sammenslåingen kom som en følge av lite 
aktivitet i de ulike foreningene, og vil forhåpentligvis blåse nytt liv i foreningsarbeidet. Den 
lokale interessen målt ut fra folks interesse for jakt og fiske, burde absolutt være til stede. 

Gledelig er det derfor at foreningen satser på aktiviteter for unge. I tillegg til rekruttering, er 
målsettingen å skape en arena for inkludering og samhold. Sjøl i en kommune som Engerdal, 
er det ikke automatikk i at yngre får en innføring i friluftslivets gleder. Det er også viktig å 
skape en arena der et godt og inkluderende miljø er sentralt, og at unge opplever 
mestringsfølelse.  

Femund jeger og Fiskeforening ønsker å videreføre samarbeidet med fjellstyre i forbindelse 
med prosjektet «Femund Ung». De skriver at de setter veldig pris på samarbeidet som FJFF 
og fjellstyret hadde i fjor (jfr. sak 36.21). Samarbeidet bidrog til ulike uavhengige aktiviteter 
som rekrutterte ganske ulikt. Ut fra erfaringene de fikk i 2021, har de nå laget en plan for 
2022 som ligger vedlagt saken.  

Foreningen ønsker at Femund Ung skal bli større og de jobber for å øke aktiviteten i 2022.  
Derfor er det planlagt i alt 12 ulike aktiviteter i løpet av året. De håper at det blir en stabil 
gruppe med medlemmer, og at det i tillegg dukker opp potensielle nye medlemmer ut ifra 
innholdet i aktivitetene. 

Får å få til den aktiviteten de ønsker, håper de på at fjellstyret også i år ønsker å bidra. I 
utgangspunktet ønsker de en tilnærmet lik ordning som i 2021, med gratis fiskekort til de over 
16 år, jaktkort for begrenset periode og mulighet for rådyrjakt. Alle disse fordelene skal 
selvfølgelig være knyttet til aktiviteter som Femund Ung skal ha i løpet av året. 

Når det gjelder jaktaktivitetene, dreier dette seg om tre ulike jaktaktiviteter. En dag med 
revejakt sammen med de lokale revejegere. Ei helg der deltagerne skal få delta med 
veiledning/instruksjon på harejakt en dag, og rypejakt dagen etter. Senere på høsten, er det 
også planlagt om en dag med rådyrjakt sammen med erfarne jegere. 

Siden det er fjellstyret som administrerer jakt og fiske i statsallmenningen, legges saken frem 
for behandling og vedtak.   
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Administrasjonens vurdering 

Innbyggerne i Engerdal liker friluftsliv i form av jakt og fiske, og bruker mye tid på sine 
hobbyer. Allikevel har foreningsaktivitet i de lokale jakt og fiskeforeningene vært liten. Det er 
tydelig at praktisk utøvelsen av friluftsliv er morsommere enn foreningsarbeid. Når det er 
sagt, skal det sies at det finnes unntak. Det er gledelig at det nå jobbes målrettet og konkret ift. 
foreningsaktivitet knyttet til jakt og fisk. Denne aktiviteten er i tillegg knyttet til barn og unge, 
noe som gir arbeidet enda mer tyngde ift. samfunnsansvar og rekrutering. 

Det er ingen automatikk i at barn og unge i Engerdal blir introdusert i friluftsliv, heller ikke 
jakt og fiske. For ungdom er det også viktig å skape arenaer der de følger seg inkludert 
uavhengig av kunnskaps- og prestasjonsnivå. Noen ganger kan det også være bra at det er 
personer utenfor den nærmeste familien som er tilrettelegger for aktiviteten.  

Administrasjonen mener Engerdal fjellstyre bør støtte prosjektet, Femund Ung. I denne 
sammenhengen må styre vurdere om det kan: 

 Gis mulighet for ungdom mellom 16 og 18 år til å fiske gratis en helg og en kveld i 
løpet av juni. Da er det planlagt fluefiskekurs og en fiskekveld 

 Gis mulighet for ledsagere til å disponere jaktkort på småvilt en helg i september. Her 
er planen å jakte ryper og skogsfugl en dag, og vanlig småviltkort (harejakt) en dag 
samme helg  

 Gis mulighet til at Femund JFF disponerer et jaktkort i den ordinære rådyrjakta, en dag 
i november/desember.  

Når det gjelder fiske, burde det være relativt kurant. Fjellstyret har i andre sammenhenger gitt 
mulighet til gratis fiske i forbindelse med spesielle arrangementer. Denne søknaden faller godt 
innenfor den praksisen som tidligere har blitt brukt ift. tildeling av gratis fiske.  

Når det gjelder den delen som dreier seg om jakt, har fjellstyret ordningen med opplæringsjakt 
som det her er nærliggende å tenke på. De som oppfyller kravet som opplæringsjeger, får 
gratis kort. Regler for utøvelse, fangstbegrensinger m.m, følger det samme som gjelder for de 
ordinære kortet. M.a.o. dersom en ønsker opplæringsjakt for rype, gjelder samme tidsrom og 
fangstbegrensinger som de øvrige jaktkortene som fjellstyret selger på ordinært måte. 
Formålet her er å gi unge en innføring i jaktformer i kombinasjon med sosialt samvær. En kan 
anta at den effektive tiden hver enkelt deltager faktisk jakter, bare blir noen få timer. 
Jaktuttaket forventes derfor ikke å bli spesielt høyt gjennom slike dager. Her kan nevnes at i 
2021 ble uttaket av vilt lik null under disse aktivitetsdagene. Fjellstyret har vedtatt et relativt 
lite antall kort for jakt på rype og skogsfugl de siste, men når uttaket er så lite, mener 
administrasjonen at det er bærekraftig selv om det kanskje felles noen få fugler i forbindelse 
med prosjektet i 2022.  

Når det gjelder å tilby et jaktkort ifm. rådyrjakta til Femund Ung, er vurderingen også her at 
det ikke vil medføre vesentlig ulempe i forhold til rådyrforvaltningen. Her har fjellstyret de 
siste årene også vedtatt en veldig begrenset avskyting. Dette kan selvfølgelig skape reaksjoner 
dersom et stort antall interessenter, ikke oppnår jaktmulighet. Allikevel mener 
administrasjonen at en slik tildeling, kan forsvares når det er snakk om rekruttering innenfor 
et interessefelt som berører fjellstyret i stor grad. I tillegg er det også her verdt å nevne at det i 
2021 ikke ble skutt noe rådyr ifm. denne opplæringsdagen. Allikevel rapporterte Femund Ung 
om en herlig dag i utmarka med nærkontakt med viltet, hvor deltakerne viste god 
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dømmekraft. Her handler det om å ha muligheten, og all den lærdom og erfaringer det 
medfører.  

    

Administrasjonens forslag til vedtak: 

1. Engerdal fjellstyre mener initiativet fra Femund JFF i prosjektet «Femund Ung» er 
positivt, og ønsker en videreføring av samarbeidet.  

2. I forbindelse med prosjektet «Femund Ung» gis Femund JFF mulighet til å disponere 
nødvendig antall jaktkort for småvilt inkludert rype og skogsfugl, 2 dager i september. 
Deltagere i denne jakten er ungdom mellom 16 og 18 år som ikke faller inn under 
kategorien «opplæringsjeger», samt eventuelt inntil 4 instruktører. Fjellstyrets 
bestemmelser om fangstbegrensinger m.m. gjelder.  

3. Prosjektet gis mulighet til å disponere 1 jaktkort for rådyr (valgfritt dyr) under 1 dag 
senhøsten 2022.  

4. Fjellstyret gir prosjektet fritak fra fiskekortavgift for de som er pliktige til å løse 
fiskekort i forbindelse med annonserte aktiviteter Femund Ung skal arrangere rettet 
mot fiske i 2022  

5. Det skal rapporteres nærmere om opplegg, antall deltagere og ansvarlige ledsagere og 
instruktører god tid i forkant av hvert enkelt arrangement. På samme måte skal det 
gjøres jaktrapportering umiddelbart etterpå.   

6. Daglig leder gis fullmakt til å avgjøre fortløpende og praktiske spørsmål som oppstår 
knyttet til dette vedtaket.  
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Sak 13.22 Ark 476 Saksbeh.: LRP/OO 
Søknad om bruk av areal til hundetrening - The Challenge 2022. 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad med kart, datert 10.01.2022 
 

Bakgrunn: 

Norsk Brukshundsport Forbund og Østlies Hundesenter v/Bjørnar Strand søker om å leie 
terreng for arrangementet «The Challenge 2022». Det søkes om å få benytte skissert areal i 
området mellom vegene Femundsundet -Granberget – Snerta – Elvbrua – Femundsundet for 
sporprøver. I tillegg søkes det om et område mellom veien og elva nord for Sølenstua 
Dressurområde. Dette området skal brukes til feltsøk og vil bli oppdelt i ulike felt med min. 
15 meter avstand mellom hvert felt. Denne oppdelingen vil bli gjort med merkebånd.  Søker 
har arrangert denne konkurransen i Engerdal siden 2009 og ønsker nå igjen å kunne bruke 
Engerdal for sitt arrangement. Konkurransen ansees å være den mest krevende og utfordrende 
brukshundprøven i Norden. Søker skriver videre at arrangementet har vært positivt for 
samarbeidet mellom de forskjellige grupperingene som driver med brukshund i Norge, både 
sivilt og politi/forsvar. Mesterskapet har bygd seg opp gjennom årene, og er nå det største 
mesterskapet innenfor brukshundprøven i Norden.  

Får å få til dette arrangementet, søker det om å få lov til å merke områdene med merkebånd i 
forkant. Dette ønskes gjennomført, onsdag 31. august og torsdag 1. september. Videre må 
disse merkebåndet få lov til å henge til etter gjennomføringen som er, lørdag 3. september.  

Prøven går ut på at det legges et (menneske-) spor i terrenget av en person (som sitter i enden 
av sporet). Utvalgte hunder blir da prøvd i å følge sporet og finne igjen personen (søk etter 
savnet person). Hundene holdes i bånd (15 meters line) og skal finne gjenstander langs et 
utlagt spor/løype. På selve prøvedagen er det skissert at det blir opp mot 50 hunder ute i 
terrenget med fører og i tillegg til sporlegger. Alle spor følger en GPS-rute og hunder vil bli 
korrigert dersom de avviker fra sporet. Merkingen av sporene er med sløyfer i starten, siden 
med pinner som hundefører kjenner igjen. Merkemateriell samles inn etter bruk.  

Selve prøven avholdes over 1 dag, men det kreves litt forberedelser som sagt. 

Arrangøren har base på Sølenstua Camp og Hytter. Slik sett bidrar arrangementet til økt 
omsetning for det lokale næringslivet. Fjellstyret satte i sak 92.20 en avgift på kr 150 pr. 
startende hund i et liknende arrangement.  

Det vises til søknaden for ytterligere detaljer. Fjellstyret skal gi sitt samtykke til denne type 
arrangementer etter § 8 i Lov om hundehold (hundeloven).  
 

Administrasjonens vurdering. 

Arrangementet har vært gjennomført i Engerdal i mange år. I og med det finnes et eget 
treningsområde avsatt for brukshunder ved Sølenstua, har det etter hvert blitt mange som 
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kommer til Engerdal for å trene hunder. Brukshund-miljøet har derfor en god base ved 
Sølenstua, og bidrar til lokal verdiskaping.   

Arrangøren er tidligere gjort oppmerksom på forholdet til allmennheten, og er kjent med at 
det må tas hensyn til f.eks turgåere og bærplukkere. Dette er også et forhold som bør 
presiseres i en evt. godkjenning. Forholdet til viltet kan være relevant, men administrasjonen 
mener at så lenge formålet ikke er å spore på vilt av noe slag, er det ikke snakk om 
forfølgelse. Da er risikoen for at viltet trekker ut av området, mindre enn f.eks om det hadde 
vært snakk om en jakthundprøve på f.eks. elg der forfølgelse på sporet og støkking hadde vært 
moment i selve prøven.  
Med såpass mange ekvipasjer som det her er snakk om, kan det også hevdes at arrangementet 
vil legge igjen lukt/vitring i et omfang som gjør at vilt skyr området. I forhold til elg, er dette 
arrangementet berammet 3 uker før jaktstart, og mellom der er det småviltjakt. I tillegg 
kommer økt bruk av utmarka generelt sommerstid (sopp- og bærplukking, turgåing, fiskere 
m.m.). Det vil derfor være vanskelig å bedømme om en eventuell effekt har en bestemt årsak. 
Men høy totalbelastning av menneskelige aktiviteter i et område, er antakelig generelt 
negativt for dyrelivet. Administrasjonen har ikke hatt noen henvendelser som gjelder denne 
problematikken i forbindelse med dette konkrete arrangementet.  
 
Arrangementet går av stabelen før både småviltjakt og elgjakt tar til. Dette er gunstig 
for å unngå interessekonflikter mellom brukergruppene. Det er også så sent på sommeren at 
det neppe medfører utilbørlig forstyrrelser for viltet. På bakgrunn av dette, samt at det 
tidligere er gitt tillatelse til dette arrangementet, vil administrasjonen anbefale at det gis 
samtykke til arrangementet.  
Et viktig moment i denne saken, er at dette arrangementet dreier seg om prøving av hunder 
som blir benyttet i søk etter savnede personer. Dette arrangementet har derfor et viktig 
samfunnsmessig formål. Administrasjonens forslag til vedtak, er på bakgrunn av dette, positiv 
og i tråd med tidligere år. 
 
 
Administrasjonens forslag til vedtak: 
Engerdal fjellstyre godkjenner med dette at terrenget nyttes til sporprøver som skissert i 
søknaden til arrangementet «the Challenge 2022», underfølgende vilkår: 
 

1. Det skal tas utstrakt hensyn til fritidsboliger, private bolig- og landbrukseiendommer i 
området. Likeens skal det tas hensyn til andre brukere av området. Dette samtykket gir 
ingen eksklusiv rett til området.  

2. Norsk Brukshundsport Forbund sender en orientering til fjellstyret i etterkant av 
mesterskapet med oversikt over hvor mange hundeekvipasjer som gikk sporprøven, 
gjerne med bilder. 

3. Avgiften er kr 150,- pr hund pr dag.  
4. Samtlige merkebånd og eventuelle skilt etc. fjernes umiddelbart etter at konkurransen 

er avsluttet. 
5. Bruk av arealer som ligger innenfor Sølenstua Dressurområde, avklares med Sølenstua 

Camp og hytter på forhånd.  
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Sak 14.22 Ark 476 Saksbeh.: LRP/OO 
Søknad om terreng hundesport, Norsk Schäferhund Klubb 

 
Saksdokumenter vedlagt: 

- E-post datert 25/1-22. 
- Kart 

 
Bakgrunn. 
Norsk Schäferhund Klubb søker Engerdal fjellstyre om terreng til sitt årlig brukshundkurs ved 
Sølenstua. Kurset er planlagt hele uke 26, 27. juni – 3. juli. 2022. Søknaden gjelder terrenget 
nord for Sølenstua Dressurområde, på begge sider av veien ned til Galthuet. Området er 
utenfor Galtsjøen Naturreservat. 

Søker er usikker på om området vil bli benyttet, men søker slik at de har alt i orden hvis det 
skulle bli behov. Under arrangementet blir dressurområdet til Sølenstua Camp og Hytter 
brukt, i tillegg til andre terreng hvor det er gjort avtale med grunneiere. Dette er et stort 
arrangement med rundt 50 deltakere som igjen blir delt opp i små grupper med ca 5 deltakere 
pr. gruppe. 

Fjellstyret skal gi sitt samtykke til denne type arrangementer etter § 8 i Lov om hundehold 
(hundeloven). 
 

Administrasjonens vurdering. 

Norsk Schäferhund Klubb har søkt Engerdal fjellstyre om terreng over flere år. Etter hvert har 
det blitt mange som kommer til Engerdal for å trene hunder på en eller annen måte.  Mange 
har base rundt Sølenstua, mens andre tar turen til Sømådalen. Hundemiljøet er stort, og 
aktiviteten bidrar på den måten positivt inn på lokal verdiskaping. I denne saken er Sølenstua 
ønsket som base, og dette vil være kjærkomment for de og næringslivet ellers.  

I denne saken, er det viktig at arrangørene blir gjort oppmerksom på forholdet til 
allmennheten. De må ha forståelse for at andre også bruker naturen og tar hensyn.  
Forholdet til viltet er også relevant i denne saken. Aktiviteten vil utelukkende dreie seg om 
sportrening. I dette tilfellet er hundene i bånd, og aktiviteten vil være i veldig kontrollerte 
former. Dette kurset er på et tidspunkt hvor viltet er som mest sårbare. Derfor er det særdeles 
viktig at arrangørene tar utstrakt hensyn og lar viltet får være i størst mulig grad uforstyrret.  
Økt bruk av utmarka generelt sommerstid (sopp- og bærplukking, turgåing, fiskere m.m.) er 
også et moment. Det vil i dette området bli høyere totalbelastning av menneskelige aktiviteter 
disse dagene. Dette er antakelig generelt negativt for dyrelivet i området. 
 
Arrangementet går av stabelen i god tid før både småviltjakt og elgjakt tar til. Dette er gunstig 
for å unngå interessekonflikter mellom brukergruppene. På bakgrunn av dette, og at fjellstyret 
generelt har vært positive til denne type arrangementet tidligere, også Norsk Schäferhund 
Klubb tidligere søknader, vil administrasjonen anbefale fjellstyret å gi sitt samtykke til 
arrangementet. Administrasjonens forslag er derfor i tråd med vedtak i tidligere og liknende 
saker. 
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Administrasjonens forslag til vedtak: 
Engerdal fjellstyre godkjenner med dette at terrengene skissert på vedlagt kart benyttes under 
brukthundskurs arrangert av Norsk Schäferhund Klubb i uke 26, under følgende vilkår: 
 

1. Det skal tas ustrakt hensyn til viltet under planleggingen, tilretteleggingen og 
gjennomføringen av arrangementet. Engerdal fjellstyre skal orienteres eller involveres 
hvis det oppstår uønskede hendelser. 

2. Norsk Schäferhund Klubb sender en kort orientering til fjellstyret i etterkant av 
arrangementet med oversikt over hvor mange hundeekvipasjer som var i aktivitet. 

3. Avgiften er kr 150,- pr hund pr dag. Vi sender faktura når vi har mottatt orienteringen 
med oversikt over det totale antall ekvipasjer som har deltatt.  

4. Samtlige merkebånd og eventuelle skilt etc. fjernes umiddelbart etter at arrangementet 
er avsluttet. 

5. Det skal tas hensyn til og etableres en positiv kommunikasjon overfor andre brukere 
og besøkende i området.  
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Sak 15.22 Ark 434.8 Saksbeh.: OO 
Rettighetshavers samtykke motorferdsel i utmark – Motorferdselslovens §10 – 
Ragnar Helstad. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra Ragnar Helstad. 
- Dispensasjon fra Engerdal kommune. 
- Vedtak i sak 86.21. 

 

Bakgrunn. 

Ragnar Helstad søker fjellstyret om rettighetshavers samtykke til å kjøre snøskuter til 
Volsjøen. .  
  
Engerdal kommune har i sak 2020/2871 – 17604/2020 gitt dispensasjon til kjøringen fram til 
og med 30.04.2024. Dispensasjonen inneholder betingelser for kjøringen etter vanlig praksis i 
slike saker.  
 
Fjellstyret er gjennom Fjellovens § 12 gitt myndighet til å begrense eller forby motorferdsel i 
statsallmenningen etter §10 i Motorferdselsloven. Videre har fjellstyret satt opp en del 
prinsipper for vurdering og handtering av ulike saker knyttet til motorferdsel i utmark i sak 
86.21.   
 
 
 

Administrative vurderinger.  

Fjellstyret må i saken vurdere hvorvidt kjøringen vil være til skade eller ulempe i forhold til 
de interesser fjellstyret er satt til å ivareta etter fjelloven. Videre må fjellstyret ta stilling til om 
et evt samtykke vil medføre presedens og at omfanget i så fall vil være skadelig. Gjennom 
vedtak i sak 86.21, har fjellstyret satt opp prinsipper for vurdering av saker knyttet til 
motorferdsel i utmark og rettighetshavers samtykke.  
 
I denne saken har søker fått nødvendige dispensasjoner til kjøringen. Kjøringen er knyttet til 
et transportbehov med hjemmel i Motorferdselsforskriftens §5b) (dispensasjon med bakgrunn 
i legeerklæring for varig funksjonsnedsettelse). Dispensasjonen angir kjøreveg, tidsperiode og 
antallsbegrensing.   
 
Som nevnt har Fjellstyret, gjennom sak 86.21, gjort en vurderinger rundt grunneiersamtykket 
for kjøring i ulike formål. Vedtaket medfører at det i dette tilfellet ikke er ønskelig å gi 
samtykke, med brgrunnelse i at behovet for kjøringen kan dekkes gjennom etableringen av 
skuterløyper på statsallmenningen. Det kan derfor henvises til skuterløypenettet. Fjellstyrets 
vurdering baserer seg på et helhetssyn der bl.a. hensynet til friluftsliv og beiteinteressen er 
vektlagt.  
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I denne saken har søker en dispensasjon som gjelder fram til og med sesongen 2024, altså 3 
sesonger fram i tid. Spørsmålet for fjellstyret blir derfor om det er kurant å gi samtykke fram 
til dispensasjonen går ut, eller om det skal settes et annet tidspunkt med bakgrunn i de 
prinsipper som fjellstyret har vedtatt.   
 
Administrasjonens vurdering i saken er at det er hensiktsmessig å gi samtykke ut inneværende 
sesong, altså t.o.m. 30/4-22. Engerdal kommune og fjellstyret har et samsyn i at fravær av 
rettighetshavers samtykke er et brudd på forutsetningene som ligger i dispensasjonen. Det er 
allikevel slik at en del ikke har oppfattet at det ligger en slik forutsetning i dispensasjonen. 
Det er derfor hensiktsmessig at en bruker noe tid på å informere om dette forholdet.  

I forhold til Fjellstyrets prinsipper som ble vedtatt i høst, er det også rimelig at tidligere gitte 
samtykker fortsatt gjelder så lenge dispensasjonen som var grunnlaget for samtykket gjelder. 
Det er derfor hensiktsmessig med en overgangsperiode. Det er imidlertid ikke hensiktsmessig 
å gi for hele dispensasjonsperioden, dersom denne er over flere år. I denne og lignende saker 
er det derfor hensiktsmessig at det gis samtykke for inneværende sesong, men at det fra neste 
vinter ikke vil gis slikt samtykke. På samme vis vil de som ikke har innhentet samtykke kunne 
gis slik i vinter, men dersom ikke slikt samtykke foreligger fra og med neste sesong, vil det 
rapporteres som et brudd på dispensasjonens forutsetninger.  

Og samtykker som innhentes denne vinteren, fordi søker ikke tidligere har vært klar over 
forholdet,  

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. I henhold til § 12 I fjelloven gir Engerdal fjellstyre sitt samtykke etter § 10 i Lov om 
motorferdsel i utmark og vassdrag til at Svein Habberstad kan kjøre med snøskuter til 
Volsjøen ihht til gitt dispensasjon (2020/2871-17604/2020).  

2. Samtykket gjelder til og med 30. april 2022. Etter denne dato vil ikke fjellstyret lenger 
gi sitt samtykke til denne kjøringen, jfr Fjellstyrets vedtak i sak 86.21. 

3. Det skal tas hensyn til evt rein og annet dyreliv i området.    
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Sak 16.22 Ark 434.8 Saksbeh.: OO 
Rettighetshavers samtykke motorferdsel i utmark – Motorferdselslovens §10 – Arne 
Elgaaen. 

 

Saksdokumenter vedlagt: 

- Søknad fra Arne Elgaaen 
- Dispensasjon fra Engerdal kommune. 
- Vedtak i sak 86.21. 

 

Bakgrunn. 

Arne Elgaaen søker fjellstyret om rettighetshavers samtykke til å kjøre snøskuter fra sin bolig 
Ulvestad via Nålodden og videre inn på snøskuterløypa mellom Buvika og Elgå.   
  
Engerdal kommune har i f.sak 2022/26 gitt dispensasjon til kjøringen. Dispensasjonen er gitt 
etter Motorferdselsforskriftens § 6 som omhandler særlige grunner. I dette tilfellet dreier det 
seg om muligheten for å komme seg inn på skuterløypa. Elgaaen er løypemannskap og 
lokalkjent ift løypa over isen.  
 
Fjellstyret er gjennom Fjellovens § 12 gitt myndighet til å begrense eller forby motorferdsel i 
statsallmenningen etter §10 i Motorferdselsloven. Videre har fjellstyret satt opp en del 
prinsipper for vurdering og handtering av ulike saker knyttet til motorferdsel i utmark i sak 
86.21.  
 
 
 

Administrative vurderinger.  

Fjellstyret må i saken vurdere hvorvidt kjøringen vil være til skade eller ulempe i forhold til 
de interesser fjellstyret er satt til å ivareta etter fjelloven. Videre må fjellstyret ta stilling til om 
et evt samtykke vil medføre presedens og at omfanget i så fall vil være skadelig. Gjennom 
vedtak i sak 86.21, har fjellstyret satt opp prinsipper for vurdering av saker knyttet til 
motorferdsel i utmark og rettighetshavers samtykke.  
 
I denne saken har søker fått nødvendige dispensasjoner til kjøringen. Kjøringen er knyttet til 
et transportbehov med hjemmel i Motorferdselsforskriftens §6 (dispensasjon med bakgrunn i 
særlige behov som ikke kan løses på annet vis). Dispensasjonen er gitt fordi Elgaaen er 
løypemannskap og pga bosted har han behov for å komme seg inn på løypa uten å frakte 
skuteren til nærmeste parkering i tilknytning til løypa. Dette er en type dispensasjon som 
kommunen normalt ikke gir, men er gitt i dette tilfellet og ett til.    
 
Som nevnt har Fjellstyret, gjennom sak 86.21, gjort en vurderinger rundt grunneiersamtykket 
for kjøring i ulike formål. Fjellstyrets vurdering baserer seg på et helhetssyn der bl.a. hensynet 
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til friluftsliv og beiteinteressen er vektlagt. Vedtaket gir ingen konkrete føringer knyttet til 
saker der dispensasjonen er gitt etter §6, annet enn at fjellstyret vurderer hvert enkelt tilfelle.  
 
Søker har også tidligere hatt en slik dispensasjon, men har ikke innhentet rettighetshavers 
samtykke før nå.  
 
Administrasjonens vurdering i saken er at det er hensiktsmessig å gi samtykke, til tross for at 
dispensasjonen er unik.  Samtykket bør knyttes til at søker er løypemannskap i skuterløypa, 
og at dersom slikt oppdrag opphører faller grunnlaget for samtykket bort. 

 

Administrasjonens forslag til vedtak:  

1. I henhold til § 12 I fjelloven gir Engerdal fjellstyre sitt samtykke etter § 10 i Lov om 
motorferdsel i utmark og vassdrag til at Arne Elgaaen kan kjøre med snøskuter til fra 
sin bolig Ulvestad via Nålodden og inn på skuterløypa mellom Buvika og Elgå ihht til 
gitt dispensasjon (f.sak 2020/26). Samtykket gjelder for den del av ruta som er 
statsallmenningsgrunn.  

2. Samtykket gjelder under forutsetning av at søker er løypemannskap tilknyttet 
skuterløypa, og at øvrige forutsetninger gitt i dispensasjonen fra Engerdal kommune.  

3. Det skal tas hensyn til evt rein og annet dyreliv i området.    
 
 

 

 

 

 

Sak 17.22 Ark 137 Saksbeh.: OO 
Budsjettjustering: Investeringsbudsjett 2022 (vedr. koier og buer) 

 
 

Saken ettersendes. 


